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 Referat fra kredsmøde 05-18 

Mødedato og tid Onsdag d. 21. nov. kl. 19.00  

Sted Tåstrup Kulturhus 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Kredsbestyrelsesmøde  

Deltagere Niels, Ole, Arne, Kurt & Anne 

Fraværende Tonny 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

 

1. Formel godkendelse af referat 
Godkendt. 

2. Tilbagemelding fra formandsmøde 
Niels deltog på formandsmøde d. 10. november hvor der bl.a. var fokus på arbejdet i de 3 fokus-
råd, som skal arbejde med FR’s nye struktur. De 3 fokusråd er Storkøbenhavn Nord, Sønderjylland 
og Århus. De 3 fokusråd er valgt på baggrund af forskellighed, da der er tale om 3 kredse med 

vidt forskellige geografiske sammensætninger. 
Udover fokusrådene var der også information vedr. FR’s nye projekt med henblik på at få børn ud 
i naturen. 
 
Niels viste ”Inspirationskatalog til lokale friluftsråd”. 

 
Råstofplanen er vedtaget – der er 2 områder beliggende i kredsens område – begge i Høje Tåstrup 

kommune. 

3. Kredsens hjemmeside 
Anne tager kontakt til FR sekretariat med henblik på aftale primo 2019. 
Følgende ønskes pt. på hjemmesiden: 

a. Opgavefordeling 
b. Projekter 
c. Nyheder 
d. Referater (og indkaldelser) 
e. KFO 

f. Links til f.eks. grønne råd, agendaråd osv. 

4. Brochure - kredsrepræsentanterne 
Niels har udarbejdet et forslag til en brochure/folder til hvervning af nye kredsrepræsentanter. Det 
blev aftalt at sætte arbejdet på pause indtil 2019, hvor arbejdet med at overgå til lokale friluftsråd 
vil blive sat i gang. Der var enighed om at en folder på nuværende tidspunkt måske ville skabe 
mere støj end gavn. 

5. Støjkonference 
Arne og Kurt har deltaget i støjkonference på Vestegnen d. 1. oktober. 
Begge var enige om, at det var en god konference med megen information. Konferencen har af-
stedkommet, at flere vestegns-kommuner er begyndt at samarbejde i forhold til støjproblematik-

ken. 
Arne opfordrede til at alle, som føler sig generet af støj kontakter deres MF’er og giver udtryk for 
problematikken. Arne var blevet opfordret af en MF’er til at komme med denne opfordring. 
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Fremadrettet ønsker KB, at støjdæmpende foranstaltninger medtages i forbindelse med nye an-
lægsarbejder. 
Arne havde taget billeder af plancher fra konference – de kan ses på efterfølgende bilag. 

6. Workshops – Albertslund 
I forbindelse med byudvikling af Hyldagergrunden har Albertslund kommune vedtaget at lave et 
landskabsprojekt kaldet Hyldager Bakker. I denne forbindelse har der været afholdt 3 workshops, 
hvor Arne og Anne har været repræsenteret. 
Workshop om Friluftsliv (Arne & Anne): 
Fokus på Friluftsliv herunder; handikapadgang, ridestier, faciliteter (borde/bænke/træningsredska-

ber etc.), MTB ruter, stier (herunder belægning), mulighed for rulleskøjter og støj. 
Workshop om Naturindhold (Arne): 
Fokus på Naturindhold herunder; faunapassager, adgang, stier, naturoplevelser i større grad, bio-

diversitet, vandhuller/kreaturhuller, genslyngning (flytning) af St. Vejleå og adgang til denne. 
Workshop om AMC (Anne): 
En meget følelsesladet workshop med fokus på mulighederne for at skabe et nyt værested for de 
unge brugere af AMC. 

7. Projekter 

a. St. Vejleå 

Projektet afventer stadig forankring i kommune, men der er lys forude. 
Arne har forespurgt på regnvandsbassin i Hyldagerparken (på HT’s areal) – bassinet og grun-
den er reelt set ejet af Biofos. Der afventes svar. 
Arne har (via HOFOR) erfaret, at der i fremtiden vil blive installeret intelligente regnvandssy-
stemer, som kan ”flytte” vandet fra områder med risiko for store vandmængder, således at 

oversvømmelser måske kan forhindres (f.eks. i forbindelse med skybrud). 
Ole har deltaget i brugergruppemøde i ISVM og oplyser, at afrapportering (indstilling) til Al-

bertslund kommunalbestyrelse skal afleveres i indeværende år. 
HOFOR informerede desuden om at der er et ønske om at oprense både Tueholm og Vallens-
bæk Sø. Ole havde foreslået, at åen inden oprensning blev lagt uden om søerne, således at 
det ville blive enklere at tørlægge søerne. HOFOR tog forslaget til sig. 

b. Ridestier 

Niels foreslog, at ridesti-forslaget gennem St. Vejleå (særligt gennem Hyldagerparken) blev 
medtaget i projektet for Hyldager Bakker (se afsnit 6). Arne forslog at Niels sender på vegne 
af KB. 

c. Sejlbjerg Mose 

Moselauget er blevet ”sat ud af spillet”. Niels er blevet kontaktet af Moselauget og vil gå vi-
dere til FR sekretariatet med informationerne. Agenda 21 rådet i HT kommune er blevet bedt 
om at se på sagen. 
Stigruppen i HT har været på inspektion for at se på mulighederne for at etablere en sammen-

hængende sti mod Ishøj (Lille Vejleå). 

d. Andre 

Niels informerede om Det spisende Hvidovres arrangementer. 
 
Ole har deltaget i møde vedr. videreførelsen af Vallensbæk Havnevej forbi Vallensbæk Strand-
vej og ned til Vallensbæk Havn. Ole sender referat fra mødet. 

 
Ole har hørt, at der er blevet udarbejdet en rapport vedr. etablering af badeanstalt ved Val-
lensbæk Havn – men har ikke kunnet få tilgang til rapporten. 
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8. Udlodningsmidler 
2 ansøgninger blev gennemgået – KB havde ingen kommentarer. 

9. Bordet rundt – hvad sker der i kommunerne nu 
Albertslund 

Se afsnit 6 
 
Brøndby 

 Der er forslag om bebyggelse af grund på Banemarksvej op mod jernbanen. 
 

Glostrup 
Naturrådets anbefalinger skal indarbejdes i kommuneplan strategien. 

Der er kommet ny plejeplan for Ejby Mose. 
Træpolitik under udarbejdelse. 
Forarbejder til letbanen er i gang. 
 
Høje Tåstrup 
Byudvikling i Selmosen.  
 

Ishøj 
Grønt Forum møde d. 29. november bl.a. med uddeling af Grøn Pris 2018. 

 
Vallensbæk 
Se afsnit 7d. 

 

Hvidovre 
Ingen informationer. 
 
Dansk Vandrelaug 

DVL har møde for kredsrepræsentanter i FR med ca. 30 deltagere d. 24.-25. november i Maribo. 
 
Spejderne (DDS, KFUM, KFUK, De gule spejdere & Skt. Georgs Gilderne) 

Har holdt fælles møde i november for kredsrepræsentanterne i FR. 
 
Kontaktudvalgsmøde med landbruget 
Fokus på landvindmøller. 
 
Skovbrugerråd 
De nuværende skovbrugerråd vil fortsætte i 2019, herefter vil der muligvis blive foretaget juste-

ringer. Ole undersøger med hensyn til Solhøj Fælled, som nu kommer under et andet distrikt hos 
NST. 
Vestskoven er i gang med processen omkring etablering af vandhuller, som de ”fik” i fødselsdags-
gave. Der er ansøgt om tilladelse til anlæggelse osv. og ansøgningerne er på vej gennem syste-
met. 
I forbindelse med ændringerne i NST er der kommet ny kontaktperson. 

10. Eventuelt 
Ole gennemgik 2 ansøgninger fra Udlodningsmidlerne. 

Ny kontaktperson i FR centralt – Nina Lemkov. 
 
FR’s formand Lars Mortensen stopper. 
 
Kommende møder vil blive afholdt med start kl. 18:00. 
Datoer for arrangementer i 2019: 
23. januar (KB møde) & 20. marts (kredsrepræsentantsskabsmøde) 
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Forkortelser: 
FR  Friluftsrådet 
DVL  Dansk Vandrelaug 
KB  Kredsbestyrelse 
NST  Naturstyrelsen 
DDS  De Danske Spejdere 
KFUM  Kristelig Forening for Unge Mænd 

KFUK  Kristelig Forening for Unge Kvinder 
AMC  Albertslund Motor Center 
MF  Medlem af Folketinget 
MTB  Mountainbike 
ISVM  IS Vallensbæk Mose 
HOFOR  Hovedstadens Forsyning 
HT  Høje Tåstrup 
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Bilag til referat 05-18 – Friluftsrådet kreds København Vest 
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